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8:00 – 10:00 – registrace
10:00 – 10:05 – úvodní slovo – Ing. Martin Havel, Ph.D.,  předseda redakční rady, 

PRO-ENERGY magazín 

I. BLOK –  BUDOUCNOST ELEKTROENERGETICKÝCH A PLYNÁRENSKÝCH SOUSTAV 
VS. DECENTRALIZACE ENERGETIKY   

MOTTO:  „Bude trendem v příštích letech decentralizovaná energetika? Jaké to může mít dopady 
do centralizovaných sítí?”

10:05 – 11:30 – panelová diskuse
MODERÁTOR: Ing. Tomáš Hüner, předseda dozorčí rady, Vršanská uhelná
ÚVODNÍ PREZENTACE – Ing. Jiří Gavor, CSc., partner, ENA
PANELISTI: 

Ing. Tomáš Bičák, analytik projektů KVET, TEDOM a ředitel COGEN CZECH
Ing. Jiří Gavor, partner, ENA
Mgr. Rastislav Hanulák, partner, Capitol Legal Group
Ing. Pavel Šimon, CSc.,  zástupce ředitelky, Slovenská asociácia fotovoltického priemyslu
Ing. Milan Šimoník, vedoucí energetické sekce, Strana zelených
Ing. Miloslav Zaur, CEO, RWE GasNet

11:30 – 12:00 –  přestávka na kávu a malé občerstvení, na které zvou společnosti OKTE 
a Rockwool 

II. BLOK – OBCHODOVÁNÍ NA ENERGETICKÝCH BURZÁCH
MOTTO:  „Jak uvažují obchodníci s energií při nákupech a prodejích energie? 

Co obnáší obchodování na burzách?”
12:00 – 13:30 – Panelová diskuse 
MODERÁTOR:  Ing. David Kučera, MBA, generální sekretář, Power Exchange Central Europe
ÚVODNÍ PREZENTACE –  Ing. David Kučera, MBA, generální sekretář, 

Power Exchange Central Europe
PANELISTI: 
Ing. Libor Holub, obchodní ředitel, Bohemia Energy
Ing. Ladislav Miškovský, MBA, Senior Power Trader, ČEZ
Bc. Vítězslav Pur,  ředitel divize Obchodování s elektrickou energií, EP ENERGY TRADING
Ing. Jozef Zuba, Head of Trading CEE, RePower Trading Česká republika

13:30 – 14:30 – přestávka na společný oběd 

III. BLOK – ALTERNATIVY V DOPRAVĚ
 Podblok III. a – CNG v dopravě – bilance 2014 a výhledy pro rok 2015
MOTTO: „Co nového se událo na poli CNG v dopravě v posledním období?”
14:30 – 15:30 – Panelová diskuse
MODERÁTOR: Ing. Petr Soukup, server hybrid.cz
ÚVODNÍ PREZENTACE – Ing. Zdeněk Kaplan, CEO, RWE Energo
PANELISTI: 
Ing. Zdeněk Kaplan, CEO, RWE Energo
Ing. Hugo Kysilka, marketingový ředitel, VEMEX
Ing. Václav Loula, ředitel pro jakost, BENZINA
Ing. Jan Světlík, předseda představenstva a generální ředitel, Vítkovice Holding
Mgr. Jiří Šimek,  místopředseda Rady Českého plynárenského svazu 

a místopředseda představenstva, E.ON Energie
 

Program konference – 1. den
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 Podblok III. b – Stav a vývoj paliv a pohonů v dopravě
MOTTO:  „Jsou konkurenční paliva a pohony v dopravě stále konkurenční, nebo se už spolu 

„naučily žít?”
15:30 – 16:30 – Panelová diskuse
MODERÁTOR: Ing. Petr Soukup, server hybrid.cz
ÚVODNÍ PREZENTACE – Ing. Petr Soukup, server hybrid.cz
PANELISTI: 
 Ing. Jaromír Hynek, ČEPRO
Ing. Martin Kubů,  ředitel divize PHM a biopaliva a OZE, Agrofert 

a člen představenstva Ethanol Energy
Ing. Václav Loula,  ředitel pro jakost, BENZINA
Ing. Jan Mikulec,  výkonný ředitel, Česká asociace petrolejářského průmyslu a obchodu
Ing. Markéta Veselá Schauhuberová, obchodní manažer energie a CNG, RWE Energo

16:30 – 17:00 –  přestávka na kávu a občerstvení, na které zvou společnost ČEPRO 
a Česká asociace petrolejářského průmyslu a obchodu   

IV. BLOK – KOMUNÁLNÍ ENERGETICKÉ PROJEKTY OBCHOD 
MOTTO:  „Jaké se v současné době realizují energetické projekty na komunální úrovni? Jsou 

životaschopné samy o sobě?”
17:00 – 18:30 – Panelová diskuse
MODERÁTOR: Mgr. Milena Geussová, šéfredaktorka, PRO-ENERGY magazín
ÚVODNÍ PREZENTACE – Mgr. Milena Geussová, šéfredaktorka, PRO-ENERGY magazín
PANELISTI: 
Ing. Libor Doležal, generální ředitel, C-Energy
Ing. Jaroslav Klusák, PhD., energetický manažer, město Litoměřice
Ing. Evžen Listík, senior manažer, zařízení a provoz, RWE Energo
Ing. Stanislav Průcha, specialista fi nancování energetiky, Komerční banka
Ing. Pavel Šimon, CSc., zástupce ředitelky, Slovenská asociácia fotovoltického priemyslu

18:30 – 18:40 – shrnutí průběhu konference –  Mgr. Milena Geussová, 
šéfredaktorka, PRO-ENERGY magazín

Závěr 1. dne konference – Ing. Martin Havel, Ph.D.,  předseda redakční rady, 
PRO-ENERGY magazín

19:00 – společná večeře a raut

V rámci programu 
1. dne konference 
bydo možné vyzkoušet si 
jízdu autem na CNG 
(Škoda Octavia).
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Pro zájemce: EXKURZE NA TEPELNÉ HOSPODÁŘSTVÍ V BŘECLAVI

10:00 – 12:30 – EXKURZE

12:30 – 14:00 – SPOLEČNÝ OBĚD 

ZÁVĚR KONFERENCE 

Program konference – 2. den
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I. BLOK
 

Budoucnost 
elektroenergetických 

a plynárenských soustav 
vs. decentralizace energetiky  

MOTTO: 

„Bude trendem v příštích letech decentralizovaná energetika? 
Jaké to může mít dopady do centralizovaných sítí?”

PANELOVÁ DISKUSE: 

  Moderátor: Ing. Tomáš Hüner, předseda dozorčí rady, Vršanská uhelná

ÚVODNÍ PREZENTACE:

  Ing. Jiří Gavor, CSc., partner, ENA

PANELISTI:

  Ing. Tomáš Bičák, analytik projektů KVET, TEDOM a ředitel COGEN CZECH
  Ing. Jiří Gavor, partner, ENA
  Mgr. Rastislav Hanulák, partner, Capitol Legal Group
  Ing. Pavel Šimon, CSc.,  zástupce ředitelky, Slovenská asociácia 

fotovoltického priemyslu
  Ing. Milan Šimoník, vedoucí energetické sekce, Strana zelených
  Ing. Miloslav Zaur, CEO, RWE GasNet
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OTÁZKY PRO PANEL:

  Jakou vidíte možnou míru decentralizace v oblasti dodávek elektřiny a plynu 
do budoucna?

  Na jakých faktorech to bude záviset?
   Jak může stát ovlivnit míru decentralizace? Dělá to?
  Pokud bude docházet k lokálnímu odpojování od distribučních soustav (DS), 

jaké to bude mít důsledky pro „všechny ostatní“?
  Je riziko odpojování od DS stejné u elektřiny a plynu?
   Jaká je minimální mez odběrů z DS, kdy je soustava ještě  

provozovatelná (technicky i fi nančně)?
   Provádějí nebo uvažují provádět provozovatelé DS opatření na 

zamezování vzniku ostrovních systémů? Pokud ano, tak jaké?
  Jaké technologie/primární zdroje jsou schopné zajistit ostrovní výrobu 

elektřiny a její dodávku odběratelům v ostrovním systému?
   Co musí splňovat technologie, aby byly schopné zajistit provoz 

ostrovního systému?
   Je nutné v rámci ostrovního systému udržovat frekvenci 50 Hz?
  Myslíte si, že decentralizované systémy mají reálnou šanci existovat? 

Jestliže ano, tak v jakém časovém horizontu?

10 PRO-ENERGY CON 2O14



Ing. Tomáš Hüner 
předseda dozorční rady, Vršanská uhelná
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  Od r.1992 je zakládajícím partnerem 
ENA, konzultační fi rmy věnující se 
poradenství v energetice.

  Jiří Gavor je specialistou 
na vývoj a relace cen, daní 
a konkurenceschopnosti veškerých 
druhů paliv a energie. Řada studií 
se týkala možností uplatnění 
pokročilých energetických 
technologií a energetických úspor 
včetně hodnocení jejich ekonomické 
efektivnosti. 

  Řídí energetické audity velkých 
průmyslových podniků. K těmto 
tématům pravidelně publikuje 
včetně prezentací na mezinárodních 
konferencích.

  Působí i jako expert při 
mezinárodních arbitrážích v oblasti 
plynárenství.

Ing. Jiří Gavor, CSc. 
 partner, ENA s.r.o.
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Ing. Tomáš Bičák
analytik projektů KVET, TEDOM a ředitel COGEN CZECH
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Mgr. Rastislav Hanulák
partner, Capitol Legal Group
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 Absolvent Vysokej vojenskej 
technickej školy v Liptovskom Mikuláši 
v roku 1989, ukončil ašpirantúru 
na Vojenskej akadémii v Liptovskom 
Mikuláši v roku 1994 ako kandidát 
vojenských vied.
 V rámci svojej vojenskej kariéry sa 
venoval vojenskému a špeciálnemu 
výskumu a vývoju. Zastupoval 
Slovensko v niekoľkých NATO 
výskumných a štandardizačných 
skupinách. Po odchodu do civilu sa 
ďalej venoval najmä vojenskému 
a špeciálnemu výskumu a vývoju 
v niekoľkých spoločnostiach. Do jeho 
zodpovednosti okrem V&V patrila aj 
certifi kácia výrobkov a manažment 
výroby produktov.
 Dlhodobo sledoval oblasť rozvoja 
OZE. Od roku 2008 sa tejto oblasti 
venuje naplno. Najskôr spoločnosti 
HAKO, a.s. (www.hako.sk) ako 
vedúci výskumného a vývojového 
oddelenia sa zaobíral fotovoltikou a jej 
použitím. Od roku 2011 má vlastnú 
spoločnosť s aktivitami v obnoviteľných 
a alternatívnych zdrojoch energie. 
Získal niekoľko certifi kátov v oblasti 
projektovania fotovoltických aplikácií. 
Popri fotovoltike je zástancov aj ďalších 
druhov OZE, či už vetra, biomasy alebo 
vody. 

Ing. Pavel Šimon, CSc. 
 zástupce ředitelky, 
Slovenská asociácia fotovoltického priemyslu
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 V roku 2010 sa stal zakladajúcim 
členom združenia „Spoločnosť 
rozumný ch spotrebiteľov“ www.sporops.
sk a partnerom Slovenskej asociácie 
fotovoltického priemyslu – SAPI 
(www.sapi.sk). 
 V súčasnosti okrem práce vo svojej 
konzultačnej fi rme Pavel ŠIMON s.r.o. 
je zástupcom riaditeľky SAPI a členom 
Energetickej komisie VHZ NR SR.
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Ing. Milan Šimoník 
 vedoucí energetické sekce, Strana zelených
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Ing. Miloslav Zaur, CEO  
RWE GasNet
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II. BLOK
 

Obchodování 

na energetických burzách

MOTTO:

„Jak uvažují obchodníci s energií při nákupech a prodejích 
energie? Co obnáší obchodování na burzách?”

PANELOVÁ DISKUSE: 

 Ing. David Kučera, MBA, generální sekretář, Power Exchange Central Europe

ÚVODNÍ PREZENTACE:

 Ing. David Kučera, MBA, generální sekretář, Power Exchange Central Europe

PANELISTI: 

 Ing. Libor Holub, obchodní ředitel, Bohemia Energy
 Ing. Ladislav Miškovský, MBA, Senior Power Trader, ČEZ
 Bc. Vítězslav Pur,  ředitel divize Obchodování s elektrickou energií, 

EP ENERGY TRADING
 Ing. Jozef Zuba, Head of Trading CEE, RePower Trading Česká republika
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  LADISLAV MIŠKOVSKÝ – role: “market maker”
  Co obnáší funkce market makera?
  Jak stanovuješ kotace? Jaké informace jsou pro tebe stěžejní?
  Když tě někdo vybere/naloží:
   Za jak dlouho obnovíš kotaci?
   Kolik toho „uneseš“?    (Jaký objem?)
  Jsi okno ČEZu do trhu – můžeš prosím vysvětlit jak se prodává výkon 

z elektráren a jak se nakupuje pro konečné spotřebitele?
VITĚZSLAV PUR – role: “spekulant” 
  Na čem spekuluješ?  Jaký to jsou produkty? Jaký geografi cký lokace?
  Jak dlouho držíš typickou pozici?
  Jaké informace jsou pro tebe stěžejní? Co sleduješ a na základě čeho se 

rozhoduješ?
  Jsi ochoten vždy „něco“ dělat a nebo čekáš až na vhodnou příležitost?
  Jak jsi úspěšný? Kolik prodělečných transakcí uděláš?
JOZEF ZUBA – role: “originator”
  V jakých zemích působíš a které jsou tvoje oblíbené trhy?
  Jak typicky zakládáš portfolio? Jaký typ příležitostí vyhledáváš?
  Na čem vyděláváš peníze? Co je tvoje přidaná hodnota? 
  Jaké informace jsou pro tvoje obchodní aktivity klíčové? Co sleduješ? Kde 

máš své „špehy“?
  Jak se liší tvůj způsob obchodování od „market makerů“ a „spekulantů“?
LIBOR HOLUB – role: “dodavatel konečným zákazníkům”
  Jak probíhá nákupní proces pro konečné spotřebitele? Nakupujete energii 

dopředu anebo v až okamžiku získání nového zákazníka?
  Nakupujete elektřinu spekulativně dopředu abyste poté mohli takovýto zisk 

„přenést“ na zákazníka?
  Jakým způsobem pokrýváte diagram spotřebitelů?
  Jak velká je konkurence?
  Co považuješ za Vaši konkurenční výhodu?
  Na základě jakých parametrů by měli zákazníci volit svého dodavatele?
VŠICHNI SPOLEČNĚ
  Jak se budou vyvíjet cen elektřiny:
   v příštích 12ti měsících?            v příštích 5ti letech?
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Ing. David Kučera, MBA
 generální sekretář, Power Exchange Central Europe
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Ing. Libor Holub 
obchodní ředitel, Bohemia Energy
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Ing. Ladislav Miškovský, MBA
Senior Power Trader, ČEZ

  V letech 1988 – 1991 asistent 
na výrobně-ekonomické fakultě 
VŠE v Praze. Od roku 1991 
se specializuje na fi nanční 
trhy a po dobu 15 let působil 
jako obchodník na devizových 
a peněžních trzích v předních 
investičních bankách, Citibank 
a Deutsche Bank. 

  V letech 1998 – 2002 vedl oddělení 
dealingu pražské pobočky Deutsche 
Bank. 

  Poté, 2002 – 2004, pracoval 
na centrále Deutsche Bank 
ve Frankfurtu nad Mohanem. 
Po návratu do ČR se věnoval 
komoditním trhům, zejména 
obchodování energetických komodit 
(emisních povolenek). Přes ně se 
dostal k obchodování elektrické 
energie. Krátkou dobu působil 
na Komoditní burze v Kladně, 
kde probíhaly snahy o rozjezd 
energetické burzy.  

   V současné době působí jako 
Senior Power Trader v elektrárenské 
společnosti ČEZ, kam nastoupil 
na počátku roku 2007. Jeho hlavním 
úkolem bylo zabezpečit hladké 
zapojení ČEZu do obchodování 
na pražské energetické burze a nyní 
plní osmým rokem roli market 
makera pro český trh.    

 
  Dosažené vzdělání: 
2006      M.B.A. in Finance
City University of Washington
 
1988      Ing. ekonomie
Vysoká škola ekonomická v Praze
Fakulta výrobně-ekonomická
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Bc. Vítězslav Pur
ředitel divize Obchodování s elektrickou energií, 
EP ENERGY TRADING

SBORNÍK KONFERENCE     57



Ing. Jozef Zuba 
 Head of Trading CEE, 
RePower Trading Česká republika
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  Vystudoval Technickou Univerzitu 
v Košicích

  Poté pracoval 10 let 
ve Stredoslovenské Energetice 
v Žilině a to v oddělení plánování 
údržby, jako shift dispatcher a poté 
Head of optative.

  Mezi léty 1996 – 1999 byl 
náměstkem ředitele v S-line s.r.o. 
Bratislava

  2001 – 2004 ENTRADE s.r.o. Praha 
– pozice Senior trader

  2004 – 2007 EZPADA s.r.o. Praha – 
Portfolio manager

  Od roku 2007 do současnosti 
je na pozici Managing director 
zodpovědný za management 
a správu společnosti a za obchodní 
aktivity ve střední Evropě. 
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III. BLOK
 

Alternativy 
v dopravě

PODBLOK III.A
CNG v dopravě – bilance 2014 

a výhledy pro rok 2015 

MOTTO: 

„Co nového se událo na poli CNG v dopravě v posledním 
období?”

PANELOVÁ DISKUSE:

 Moderátor: Ing. Petr Soukup, server hybrid.cz
ÚVODNÍ PREZENTACE:

 Ing. Zdeněk Kaplan, CEO, RWE Energo

PANELISTI:

  Ing. Zdeněk Kaplan, CEO, RWE Energo
  Ing. Hugo Kysilka, marketingový ředitel, VEMEX
  Ing. Václav Loula, ředitel pro jakost, BENZINA
  Ing. Jan Světlík,  předseda představenstva a generální ředitel, 

Vítkovice Holding
  Mgr. Jiří Šimek,  místopředseda Rady Českého plynárenského svazu 

a místopředseda představenstva, E.ON Energie
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OTÁZKY PRO PANEL:

  Ceny CNG
   Jaký je vývoj cen za poslední roky?
   Jaký je předpoklad pro následující roky?
  Aplikace a mapy CNG stanic
   Jaké jsou dostupné, jak je to s jejich aktuálností a informační 

hodnotou?
   Nebylo by vhodné v tomto směru učinit víc?
  Stanice CNG
   Jaké jsou plány na rok 2015? (Jak je to s umístěním [hlavní tahy?], 

integrací ke stávajícím benzínkám, popř. startovací cenou)
   Jaký bude trend ve výstavbě plniček? Plynárenské společnosti 

nebo ostatní?
  Dotace
   Jaké jsou v současnosti možné dotace na osobní, nákladní, 

autobusovou dopravu?
   Je naděje na nějaké pobídky v budoucnosti? (vjezdy do center, 

volné parkování, atd.)
  CNG auta
   Nabídka, ceny, pokrytí jednotlivých segmentů osobních i dodávkových 

vozů
   Kolik je schopna ŠA vyprodukovat CNG Octavií a jaké jsou plány 

do budoucna?
  Politika
   Nepanují obavy ze zvýšení daňové zátěže na CNG i přes jasně daný 

plán do roku 2020?
   Jak ovlivní plán EU snížit emise CO2 o 40 %
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Ing. Petr Soukup 
server hybrid.cz
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Ing. Zdeněk Kaplan 
CEO, RWE Energo
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Ing. Hugo Kysilka
marketingový ředitel, VEMEX
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Ing. Václav Loula
 ředitel pro jakost, BENZINA
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Ing. Jan Světlík
 předseda představenstva a generální ředitel, 
Vítkovice Holding
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Mgr. Jiří Šimek
 místopředseda Rady Českého plynárenského svazu 
a místopředseda představenstva, E.ON Energie

  Místopředseda Rady Českého 
plynárenského svazu 
a místopředseda představenstva 
E.ON Energie, a.s. 

  Absolvent Johannes Kepler 
Univerzity v Linz a Helsinki School 
of Economics and Business 
Administration. 

  Od počátku profesní kariéry 
působil na manažerských 
pozicích ve společnostech 
Oberösterreichische Ferngas 
AG, Jihočeská plynárenská, a.s., 
E.ON Energie, a.s., a E.ON Česká 
Republika, s.r.o. V současné době 
je v E.ON Energie, a.s., odpovědný 
za naplňování cílů v oblasti 
pořizování plynu, prodeje CNG, 
cenotvorby pro komodity elektřina 
a plyn, IT podpory a podpůrných 
administrativně správních 
činnostech. Dále je členem 
představenstva zbytkového podniku 
Jihočeská plynárenská, a.s., člen 
správní rady Univerzity J. E. Purkyně 
v Ústí nad Labem a místopředsedou 
Rady Českého plynárenského svazu.
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III. BLOK
 

Alternativy 
v dopravě

PODBLOK III.B
Stav a vývoj paliv a pohonů v dopravě 

MOTTO: 

„Jsou konkurenční paliva a pohony v dopravě stále 
konkurenční, nebo se už spolu „naučily žít“?”

PANELOVÁ DISKUSE:

 Moderátor: Ing. Petr Soukup, server hybrid.cz
ÚVODNÍ PREZENTACE:

 Moderátor: Ing. Petr Soukup, server hybrid.cz

PANELISTI:

  Ing. Jaromír Hynek, ČEPRO
  Ing. Martin Kubů,  ředitel divize PHM a biopaliva a OZE, Agrofert 

a člen představenstva Ethanol Energy
  Ing. Václav Loula, ředitel pro jakost, BENZINA
  Ing. Jan Mikulec,  výkonný ředitel, 

Česká asociace petrolejářského průmyslu a obchodu
  Ing. Markéta Veselá Schauhuberová,  obchodní manažer energie a CNG, 

RWE Energo

SBORNÍK KONFERENCE     81



OTÁZKY PRO PANEL:

  Jak ovlivní nová evropská klimaticko – energetická politika trh s palivy pro 
dopravu v následujících 10 letech?

   Kam až může vést evropská politika při omezování emisí ze spalování 
v dopravě?

   Bude pokračovat trend snižování spotřeby ropných paliv pro dopravu?
   Jaké očekáváte dopady evropské politiky v dopravě?
 Jak se budou vyvíjet ceny jednotlivých paliv/pohonů pro dopravu?
   Je reálná šance na rapidní snížení ceny ropných paliv tak, jak to je 

patrné v USA vlivem těžby ropy z břidlic?
   Kdy si myslíte, že je reálné/spravedlivé, aby byla ukončena daňová 

podpora CNG?
   Jsou nebo budou v blízké budoucnosti neropné paliva/pohony 

konkurenceschopné?
 Jaký očekáváte podíl jednotlivých typů paliv/pohonů v dopravě za 10 let?
   Jaké jsou kritické faktory pro to, aby se jednotlivé typy paliv/pohonů 

více rozšířili, resp. neztrácely podíl na trhu?
   Budou za 10 let ještě existovat rafi nérie?
   Co bude mít větší podíl CNG/elektromobily/vozidla na palivové články 

(např. na vodík)? Co Vás vede k těmto závěrům?
   Má v našich podmínkách šanci na existenci LNG, nebo to je pouze 

záležitost přímořských států?
   Vnímáte potřebu zbavit se závislosti na dodávkách ropy a plynu 

z Ruska? Je reálná šance docílit nezávislosti v dodávkách na Rusku?
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Ing. Petr Soukup
server hybrid.cz
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Ing. Jaromír Hynek
 ČEPRO

  Vystudoval obor syntetická 
paliva a ropa na Fakultě paliv 
a vody VŠCHT Praha (1964). 
V období 1967–1969 absolvoval 
postgraduální kurz VŠCHT 
Nové směry v technologii ropy 
a petrochemii.

  Od r. 1964 pracoval jako vedoucí 
chemik v laboratoři motorové 
zkušebny Benzina, k. p. V roce 1968 
nastoupil do podniku PARAMO 
Pardubice, kde pracoval nejprve 
ve výzkumu olejů, později jako 
technický a výrobní náměstek 
ředitele. V období 1981–1985 
působil jako poradce v odboru 
ropy a plynu Sekretariátu RVHP. 
Od r. 1986 do r. 1990 vykonával 
funkci vedoucího odboru výroby 
generálního ředitelství koncernu 
CHEMOPETROL Praha. V období 
1991–1992 pracoval v odboru 
chemie a ropy Federálního 
ministerstva hospodářství. 
V r. 1992 přešel do s. p. Benzina 
Praha jako vedoucí oddělení maziv 
a po privatizaci podniku od r. 1994 
vykonával ve společnosti 
Benzina, a.s. funkci vedoucího 

odboru nákupu a logistiky, později 
pracoval jako specialista. 
V roce 2005 přešel do společnosti 
UNIPETROL RAFINÉRIE a.s.
 jako specialista v úseku ředitele pro 
tuzemský obchod. 
Od r. 2006 až do nynější doby 
pracuje ve společnosti ČEPRO, a.s. 
jako specialista odboru podpory 
prodeje a později jako specialista 
pro jakost odboru řízení jakosti.
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Ing. Martin Kubů
 ředitel divize PHM a biopaliva a OZE, Agrofert 
a člen představenstva Ethanol Energy

94 PRO-ENERGY CON 2O14



 

Ing. Václav Loula
ředitel pro jakost, BENZINA
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Ing. Jan Mikulec
 výkonný ředitel, 
Česká asociace petrolejářského průmyslu a obchodu
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Ing. Markéta  Veselá
Schauhuberová

obchodní manažer energie a CNG, RWE Energo
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IV. BLOK
 

Komunální 
energetické projekty 

MOTTO: 

„Jaké se v současné době realizují energetické projekty 
na komunální úrovni? Jsou životaschopné samy o sobě?”

PANELOVÁ DISKUSE:

 Moderátor: Mgr. Milena Geussová, šéfredaktorka, PRO-ENERGY magazín
ÚVODNÍ PREZENTACE:

 Moderátor: Mgr. Milena Geussová, šéfredaktorka, PRO-ENERGY magazín

PANELISTI:

  Ing. Libor Doležal, generální ředitel, C-Energy
  Ing. Jaroslav Klusák, PhD., energetický manažer, město Litoměřice
  Ing. Evžen Listík, senior manažer, zařízení a provoz, RWE Energo
  Ing. Stanislav Průcha, specialista fi nancování energetiky, Komerční banka
  Ing. Pavel Šimon, CSc.,  zástupce ředitelky, 

Slovenská asociácia fotovoltického priemyslu
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OTÁZKY PRO PANEL:

  Velká energetika má problémy s investováním do energetických zdrojů. 
Jak je tomu v komunální energetice?

   Jaké typy investic jsou na komunální úrovni reálné? Jedná se spíše 
o projekty úspor energie nebo o změnu systému zásobování energií, 
případně o decentralizovanou výrobu energie? Nastanou v budoucnu 
nějaké změny?

   Jsou preferovány některé typy primárních energetických zdrojů 
v komunálních projektech?

   Uvažují města a obce o vytvoření decentralizovaného systému 
dodávek elektřiny a/nebo tepla?

  Jak jsou energetické projekty na komunální úrovni fi nancované?
   Jsou komunální energetické projekty fi nancované na komerční bázi 

nebo spíše získávají dotace, např. z operačních programů? Jakou mají 
návratnost?

   Jak banky přistupují k investičním záměrům na komunální úrovni?
  Řeší obce dodávku energie pro obyvatelstvo?
   Dochází k odpojování obyvatel měst a obcí od centrálních 

teplárenských soustav? Řeší to obce v rámci územní energetické 
koncepce?

   Daří se na úrovni obcí snižovat spotřebu energie v objektech 
spravovaných/vlastněných obcemi? 
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Mgr. Milena Geussová
 šéfredaktorka, PRO-ENERGY magazín
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Ing. Libor Doležal 
 generální ředitel, C-Energy

  Pracuje v teplárně v Plané nad 
Lužnicí od roku 1997 na různých 
pracovních pozicích jako např. 
obchodně technický ředitel nebo 
Development manažer. Ve své práci 
byl zodpovědný za vyjednávání 
klíčových smluv s významnými 
zákazníky a dodavateli, zpracovával 
rozsáhlé analýzy a vedl různé 
rozvojové developerské projekty, 
které vedly ke zlepšování provozních 
výsledků podniku. Ve funkci 
generálního ředitele působí 
od října 2011. 

  Je absolventem Vysoké školy 
strojní a elektrotechnické v Plzni 
v oboru Tepelné a jaderné stroje 
a zařízení. Dále absolvoval několik 
postgraduálních studijních 
programů z oblasti managementu 
a marketingu na University of 
Humberside ve Velké Británii 
a na University of Virginia, 
v Dardenu, USA. 

  Svou kariéru začal ve Škodě Praha, 
kde působil 12 let na několika 
pozicích včetně pozice vedoucího 
projektového technika a hlavního 
inženýra projektu. Působil také 
2 roky na stavbě 165 MW uhelné 
elektrárny v Soma v Turecku 
ve funkci autorského dozoru. 

  Dále pracoval jeden rok 
ve společnosti Powergen, výrobce 
elektřiny ve Velké Británii.
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C-Energy Bohemia s.r.o.
Ekologizace a obnova teplárny v Plané nad Lužnicí

Listopad 2014

Ing. Libor Doležal, GŘ

Ekologizace a obnova teplárny v Plané 
Obsah

 C-Energy Bohemia - představení
 Historie teplárny v Plané nad Lužnicí
 Projekt Ekologizace a obnova teplárny v Plané nad Lužnicí
 Výchozí stav
 Cíle, okolnosti projektu
 Řešení, Projekty, časový rámec
 Nový zdroj – schema, zákl. technické informace

 Obecná doporučení

2
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Ekologizace a obnova teplárny v Plané
C-Energy Bohemia

 C-Energy Bohemia je společnost provozující teplárnu v Plané nad
Lužnicí
 Společnost vznikla přejmenováním AES Bohemia po prodeji

teplárny na konci září 2011
 Současným vlastníkem je energetický holding Carpaterra Energy

podnikající v energetice v České Republice, Rumunsku a
Bulharsku

 Žádná vazba na společnost Bohemia Energy
 Akvizice teplárny byla učiněna s představou celkové rekonstrukce

zdroje v Plané nad Lužnicí
 Projekt je výsledkem porovnání mnoha různých variant rozvoje

3

Ekologizace a obnova teplárny v Plané
Historie

4

Zdroj
 Původně energetické centrum společnosti Silon (chem. průmysl, vlákna)

 Výstavba 1958-1961 - 3 x 65 t/hr uhelné kotle ČKD, 2 x TG 6 MW

 V roce 1997 Silon oddělil energ.zdroj - prodej Thermo Ecotek Corp., US
 Dílčí rekonstrukce zdroje – instalace nové TG 46 MW, I&C, elektro

 V roce 2001 akvizice AES Corp., US

 V roce 2011 prodej společnosti Carpaterra

Hlavní důvody prodeje

 Zdroj na hranici životnosti (kotle) a limitů znečištění ovzduší → nutná investice

 AES – snaha o celkovou obnovu s navýšením el.výkonu - neúspěšná

 Evropský trh - nejistý, přeregulovaný, těžko predikovatelný → prodej zdroje
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Ekologizace a obnova teplárny v Plané
Výchozí stav 

 100% uhelný zdroj – KVET, PpS MZ 15
 Dodávky tepla
 20 bar – Silon

 10 bar – prům. zóna

 2 bar – Sez.Ústí a prům. zóna

 HV – Kovosvit

Produkce & Zákazníci
 Výroba a distribuce elektřiny a tepla, upravená voda, chlad

 Silon, Madeta, Maso Planá, Kovosvit, Sezimovo Ústí

5

K1K1
65 t/h

TG3TG3

46,5 MW

3,75 MPa
450 °C

1,0 MPa

KO

280 °C

1.RO

K2K2
65 t/h

K3K3
65 t/h

RCHS-4RCHS-4
50 t/h

2.RO

RCHS-1RCHS-1
50 t/h

0,2 MPa
240 °C

RCHS-5RCHS-5
5 t/h

2,0 MPa
300 °C

Horká voda
150 - 300 t/h

Ekologizace a obnova teplárny v Plané
Cíle, okolnosti

 Cíle rekonstrukce
 Udržení přijatelné ceny tepla v dlouhodobém horizontu

 Vysoká flexibilita provozu – KVET, PpS, ostrovní provoz, start ze tmy

 Možnost volby paliva pro KVET → odolnost na různé scénáře

 Vysoká účinnost & výrazný ekologický přínos

 Okolnosti, organizace projektu
 Realizace v době, která „nepřeje“ investicím (chybějící energetická koncepce státu,

územní limity těžby HU?, nefunkční trh s elektřinou - OZ stlačují ceny pod úroveň
nákladové ceny, budoucí energetická politika EU – nejasný vývoj)

 Rekonstrukce za plného provozu teplárny

 Řízení projektu a stavby vlastními silami – posílení týmu

 Využití zkušeností vlastních lidí pro řízení projektu

6
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Ekologizace a obnova teplárny v Plané
Projekty - harmonogramy

 Projekt „Ekologizace …“ – časový rámec
 Říjen 2011 – červen 2012 – studie proveditelnosti – porovnávání variant

 Červen – prosinec 2012 – příprava DUR/DSP, příprava ZD pro výběr dodavatele

 Leden – červen 2013 – výběr dodavatele, povolení výstavby

 Listopad 2014 – dokončena I.etapa, probíhá II.etapa

 Doprovodné dílčí projekty
 posílení vyvedení výkonu – nové kabelové vedení 110 kV, nové blokové trafo

110/10,5/6 kV – dokončeno v srpnu 2013

 Rekonstrukce rozvodů pitné vody – dokončeno v září 2013

 Připojení plynu na N4G – dokončeno v prosinci 2013

 Rekonstrukce rozvodů a konverze na horkou vodu (průběžně)

 Rekonstrukce TG – v přípravě, plánováno na duben-srpen 2015

7

Ekologizace a obnova teplárny v Plané
Budoucí stav

8

Technologické     
vazby uhelného a 
plynového zdroje

 Zdroj páry 11b

• I. RO TG3 

• HRSG kotle topené 

spalinami PM

 Zdroj HV 

• HVS topená II. RO TG3

• chlazení PM, dohřev v 

HRSG 

106 PRO-ENERGY CON 2O14



Ekologizace a obnova teplárny v Plané 
Rolls Royce – Bergen Gas Engine B35-40 V 20

11

Ekologizace a obnova teplárny v Plané
Ekologie

 Srovnávací tabulka vychází z průměrného stavu let 2009-2011 a zákonných norem

pro nově instalované zdroje

 Ekologické úspory budou ještě výraznější

10

t/rok CO SO2 NOx TZL

Stávající
zdroj

278 1 971 679 41

Teplárna po 
rekonstrukci

247 279 270 17

Ekologické 
úspory

24 1 691 409 24
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Ekologizace a obnova teplárny v Plané
Obecné doporučení pro projekty

 Udržení kontroly na majetkem – distribuce tepla, zdroj
 Co nejméně subjektů mezi výrobou tepla a koncovým zákazníkem
 Investice s důkladnou přípravou a rozmyslem

• Kdy, jak a do čeho investovat – jaký zdroj stavět?
• Kolik to má stát?
• Jaká jsou rizika změny prostředí, které nemůžu kontrolovat?
• Jaká je obrana proti těmto rizikům - vysoká účinnost, provozní flexibilita,

možnost volby paliva
• Nepodcenit kontrolu nad projektem
• Kvalitní tým na straně investora
• Zatažení provozního personálu do projektu

11

Ekologizace a obnova teplárny v Plané

12

Budoucnost ukáže zda investujeme správně.

Děkuji za pozornost !

Ing. Libor Doležal

C-Energy Bohemia s.r.o.

+ 420 602 229 187

libor.dolezal@c-energy.cz
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Ing. Jaroslav Klusák, PhD. 
 energetický manažer, město Litoměřice

  Ukončil doktorandské studium 
na Vysoké škole ekonomické v Praze, 
na katedře Ekonomiky životního 
prostředí v roce 2006. Od roku 2011 
pracuje jako energetický manažer 
města Litoměřice. Má praxi v oboru 
municipální energetiky od roku 
2004, publikuje články, podílel se 
na řešení národních i mezinárodních 
projektů v oblasti udržitelné 
energetiky např. projekty MODEL; 
Indikátory udržitelné energetiky 
na úrovni měst a obcí; MARUEL 
(Místní Agenda a rozvoj udržitelné 
energetiky v Litoměřicích);  
MAESTRO (Místní Agenda, 
energetika a strategický rozvoj). 
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Ing. Evžen Listík 
 senior manažer, zařízení a provoz, RWE Energo
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Ing. Stanislav Průcha 
specialista fi nancování energetiky, Komerční banka
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Ing. Pavel Šimon, CSc.  
 zástupce ředitelky, 
Slovenská asociácia fotovoltického priemyslu
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PRO-ENERGY CON 2O13

M A G A Z Í N

 ELEKTROENERGETIKA  TEPLÁRENSTVÍ 
 ROPA  UHLÍ  PLYN  EKOLOGIE
 ALTERNATIVNÍ ZDROJE ENERGIE 

MAGAZÍN 
PRO VRCHOLOVÉ MANAŽERY, 

INVESTORY A POLITIKY,
KTEŘÍ URČUJÍ 

PERSPEKTIVY ENERGIE

www.pro-energy.cz


